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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Támogatja-e a fideszes kormány a magyar polgárok 
energiabiztonságát?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
 Támogatja-e a fideszes kormány a magyar polgárok energiabiztonságát?
 
 A magyar polgárok energiabiztonsága kiemelkedő nemzetpolitikai célunk, ezért is hívjuk fel arra a 
figyelmet, hogy a Fidesz egypárti túlhatalma az elmúlt 12 évben nem tette meg az ehhez szükséges 
lépéseket, külön kiemelném azt, hogy nem elég az, hogy az orosz fosszilis energiaforrásoktól 
teljesen függővé tette hazánkat ez a politika, de még a meglévő lehetőségeket sem használtuk fel az 
elmúlt 12 évben, ahhoz, hogy valóban a magyar polgárok számára olcsó, és biztonságos 
energiaforrásokra álljon át hazánk energiamixe. Még a Fidesz által preferált napenergiaberuházások 
sem működnek megfelelően hazánkban. Mire gondolok?

A Győr-Moson-Sopron megyében Csornán található az a napelemgyár, amely 2014-ben nagy 
reményekkel indult a régióban egyedi kormányzati milliárdos támogatásokkal megtámogatva. Ezen 
támogatások összege négy év elteltével sok millió eurós összegre gyarapodott, amely már az OLAF 
figyelmét is felkeltette, valamint 2016-ban még a gazdasági tárca is szabálytalansági vizsgálatot 
indított. Azt azonban, hogy milyen szabálytalanságot találtak, öt év elteltével sem hozták 
nyilvánosságra. A gyárat végül 2020 decemberében adták át, a beruházás addigra 18,9 milliárdosra 
duzzadt. A kisalföldi napelemgyár bukdácsolása immáron nyolc éve tart, a dolgozók hónapok óta 
nem kapnak fizetést, pedig a projekt megalakulásakor nagy erők mozdultak meg a napelemgyár 
ügyében. Például az alapkőletételénél a csornai születésű Áder János bábáskodott köztársasági 
elnökként.



 
 

De nézzük meg az energiamix további részleteit. A jelenlegi elképzelések szerinti Paks 2-vel a 
néppárti Jobbiknak az a problémája, hogy ha orosz technológiával épül fel, akkor további 50, 60, 
akár 80 évre is az orosz fűtőanyagoktól tesszük függővé hazánkat, mert az orosz technológiával 
felépülő atomerőművekben, sajnos, csak az orosz fűtőelemek illeszkednek.

A Jobbik 21. századi modern konzervatív pártként, nem atomenergiaellenes, tehát Paks 2-re hazánk 
olcsó villamosenergia ellátása miatt szerintünk szükségünk van, de nyugati technológiával kell 
felépíteni,
 hogy ne függjünk az orosz fűtőelemektől!

 Összefoglalva tehát, a Jobbik kiáll amellett, hogy egyrészt a megújuló energiaforrásokra sokkal 
nagyobb hangsúlyt fektessünk. Például az Európai Unióban új technológiaként egyre jobban 
fejlesztett fúziós energia
 mellett is, avagy a lábunk alatt lévő geotermikus energiára. Kérdezem tehát, hogy ugyan ezek mind
csak közép- illetve hosszútávon hoznak előrelépést, de hajlandó-e a fideszes kormány végre komoly
erőforrásokkal és projektekkel ezt a területet a fontosságának megfelelően fejleszteni? Ne felejtsük 
el, hogy ha ma nem cselekszünk, akkor bizony ennek a gyermekeink és unokáink látják kárát.
 
 Várom Miniszter Úr érdemi válaszát!
 
 Tisztelettel,
 Dr. Brenner Koloman
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